
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ  XXXVI/2010 

 

 

z sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Lubrza 

odbytej dnia 23 kwietnia 2010r. 
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Pan Ryszard Skonieczek - Przewodniczący Rady Gminy – o godz. 9
10 

w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy w Lubrzy otworzył obrady XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubrza.  

 

Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich zebranych. Następnie na podstawie listy 

obecności oraz przeliczeniu liczby radnych na sali obrad stwierdził, że w sesji bierze udział 

14 radnych na stan Rady Gminy Lubrza wynoszący 15. Lista obecności stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna 

dla podejmowania uchwał. 

 

W sesji nie brała udziału radna Pani Alina Mieczyńska, która usprawiedliwiła swoją 

nieobecność. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Pan Eugeniusz Chamarczuk – Wójt Gminy Lubrza   

2. Pani Katarzyna Przewłocka – Sekretarz Gminy Lubrza 

3. Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy Lubrza 

4. Pan Ryszard Operchał – Sołtys wsi Przełazy 

5. Pan Jan Szeremeta – Sołtys wsi Buczyna - Zagaje 

6. Pani Lidia Okopna – Sołtys wsi Nowa Wioska 

7. Pani Barbara Orkisz – Sołtys wsi Bucze 

8. Pan Krzysztof Harbatowski – Sołtys wsi Boryszyn 

9. Pani Halina Laufer – Sołtys wsi Zagórze 

10. Pan Bogusław Wołszański 

11. Pan Jacek Balicki 

 

 

Do pkt. 2 

„Ustalenie porządku obrad.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poinformował radych, iż do porządku 

obrad, który otrzymali z zaproszeniem na sesję zostały dodane dwa punkty (tj. punkt 10          

i punkt 11), a następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Nawiązanie współpracy z firmą Legacy Events z Warszawy w zakresie promocji i 

organizacji Zlotu Miłośników Fortyfikacji oraz rozwoju turystyki fortecznej. 

4. Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubrza absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2009 rok. 

- przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

- przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

- przedstawienie opinii składu orzekającego RIO o wniosku komisji rewizyjnej. 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Lubrza. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Lubrza. 

7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej, długoterminowej na 

skanalizowanie i zwodociągowanie północnej części Gminy Lubrza. 
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8. Uchwała w sprawie przejęcia pojazdu porzuconego na własność Gminy Lubrza           

z mocy ustawy. 

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Lubrza na 2010 rok. 

10. Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo  

i Psychiczne Chorych w Międzyrzeczu. 

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lubrza na lata          

2010-2016. 

12. Informacja z prac Wójta między sesjami. 

13. Informacja z prac Przewodniczącego Rady Gminy Lubrza między sesjami. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Lubrza. 

17. Dyskusja i wnioski. 

18. Zakończenie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubrza. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie proponowany 

porządek obrad. 

 

- porządek obrad został przyjęty przy 14 głosach za-, 

 

Minutą ciszy uczczono pamięć ofiar katastrofy pod Smoleńskiem (10.04.2010r.), w której 

między innymi zginął Prezydent Rzeczpospolitej Polskiej Pan Jarosław Kaczyński wraz         

z małżonką Marią. 

 

Do pkt. 3 

„Nawiązanie współpracy z firmą Legacy Events z Warszawy w zakresie promocji                   

i organizacji Zlotu Miłośników Fortyfikacji oraz rozwoju turystyki fortecznej.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu porządku obrad tj.: Nawiązanie współpracy z firmą Legacy Events z Warszawy          

w zakresie promocji i organizacji Zlotu Miłośników Fortyfikacji oraz rozwoju turystyki 

fortecznej. 

 

Przewodniczący rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek udzielił głosu Panu 

Bogusławowi Wołoszańskiemu, który przyjął zaproszenie i przybył na posiedzenia sesji Rady 

Gminy Lubrza. Pan Wołoszański opowiedział o okolicznościach spotkania z Panem 

Eugeniuszem Chamarczukiem – Wójtem Gminy. Pan Wołoszański (historyk, pisarz, 

scenarzysta) jest współzałożycielem formy LEGACY EVENTS, która zajmuje się 

profesjonalnym marketingiem historycznym. Jego partnerami są: Michał Wołoszański 

(funkcja prawna), Michał Durbajło (organizator imprez masowych, współpraca ze 

sponsorami), Marek Piotrowski oraz Jacek Balicki (funkcja marketingowa). Pan Jacek Balicki 

jest współtwórcą marek takich jak: Play, Multibank, mleko Łaciate, Heyah. Wraz z Panem 

Wołoszańskim przybył na sesję Rady Gminy, aby omówić prezentację przygotowana na 

okoliczność nawiązania współpracy firmy LEGACY EVENTS z Gminą Lubrza podczas 

organizacji jej sztandarowej imprezy, którą jest Zlot Miłośników Fortyfikacji. 

 

Pan Bogusław Wołoszański poinformował, iż w tym roku podczas Zlotu Miłośników 

Fortyfikacji inscenizacja będzie rekonstrukcją Bitwy pod Mokrą z udziałem kawalerii oraz 

unikatowego polskiego sprzętu wojskowego. 
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Pan Eugeniusz Chamarczuk – Wójt Gminy Lubrza zwrócił się do radnych z prośbą o wydanie 

opinii na temat nawiązania wieloletniej (10 lat) współpracy Gminy Lubrza z firmą Legacy 

Events. 

 

Do pkt. 4 

„Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubrza absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2009 rok.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubrza 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 rok. 

 

Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 7 kwietnia w sprawie: wydania 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lubrza za 2009r. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Następnie radny Pan Piotr Kaczkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał 

kolejno: Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy w Lubrzy z dnia 31 marca 2010r. 

w sprawie udzielenia bądź nieudzielania Wójtowi absolutorium za dany rok oraz Uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 7 kwietnia 

2010r. w sprawie: wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubrza 

dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania dotyczące proponowanego projektu 

uchwały. 

 

Radny Pan Stanisław Kuczyński oznajmił, iż przez wzgląd na pewne kwestie ma zamiar 

głosować przeciw udzieleniu absolutorium. Kwestie te dotyczą: 

- wniosku składanego przez radnego, który dotyczył drogi w miejscowości Mostki                                         

oraz niesatysfakcjonujących na nie odpowiedzi, 

- Orlika 2012 (przedłużanie terminu odbioru – zbyt mała kara za 4 miesiące zwłoki), 

- pisma otrzymanego od Wojewody Lubuskiego dotyczącego stawek za zrzut ścieków,             

z którego wynika, iż w Gminie nie obowiązują żadne stawki. 

 

Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy powiedziała, iż ustawa o finansach publicznych   

ustawa o regionalnych izbach obrachunkowych stanowią o tym, aby sprawozdanie                   

z wykonania budżetu było przedmiotem dyskusji podczas obrad sesji. 

 

Radny Pan Piotr Kaczkowski stwierdził, iż przynajmniej dwie osoby opowiedziały się na 

temat sprawozdania podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  

Radny Pan Stanisław Kendzia zabrał głos i jednoznacznie opowiedział się za tym, aby 

pozytywnie przyjąć sprawozdanie budżetu za rok 2009. 

 

Radny Pan Piotr Kaczkowski powiedział, iż praca Komisji Rewizyjnej polegała na ocenie 

budżetu, czy zgodnie z wytycznymi Rady Wójt jako organ wykonawczy przekroczył lub nie 

przekroczył dopuszczalnych lub wyznaczonych limitów. Wydatki nie zostały przekroczone. 

Zostały zaoszczędzone środki w wyniku prawidłowo przeprowadzonej procedury 

przetargowej. Opiniując sprawozdanie i formułując wniosek Komisja opierała się na właśnie 

takich względach. 
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Radny Pan Stanisław Kuczyński zapytał czy w 2009r. obniżone zostały podatki. 

 

Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy odpowiedziała, iż Minister Finansów ustala 

maksymalne stawki podatku od nieruchomości i opłat lokalnych. Podatek rolny rządzi się 

swoimi prawami. Obniżyliśmy podatek od nieruchomości dla osób prowadzących działalność 

w stosunku do maksymalnych stawek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie: 

udzielenia Wójtowi Gminy Lubrza absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 rok, 

która stanowi załącznik do protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 13 głosach za-, 1 głosie przeciwnym-, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek w imieniu Rady Gminy 

Lubrza złożył gratulacje Wójtowi Gminy Lubrza Panu Eugeniuszowi Chamarczukowi na 

okoliczność otrzymania absolutorium. 

 

Pan Eugeniusz Chamarczuk – Wójt Gminy Lubrza podziękował Radzie Gminy z udzieleniu 

absolutorium. Następnie podziękował i pogratulował Pani Helenie Domagała – Skarbnikowi 

Gminy za czuwanie nad budżetem Gminy.  

 

Do pkt. 5 

„Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Lubrza.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Lubrza. 

 

Radna Pani Beata Kochanowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

poinformowała, że 23 kwietnia br. obradowała komisja budżetu i finansów, na której to 

głównym tematem było omówienie stawek przedstawionych przez Zakład Budżetowy. 

 

Propozycja Zakładu Budżetowego EKO-FORT: 

Zaopatrzenie w wodę – 3,36 zł; 

Odprowadzanie ścieków – 6,00 zł; 

Wysokość cen i stawek opłat innych: 

- stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, wynikająca z kosztów 

prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez odbiorcę usług – 100,00 zł; 

- stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń kanalizacyjnych, wynikających z kosztów 

prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez odbiorcę usług – 100,00 zł. 

 

Propozycja Komisji Budżetu i Finansów: 

Zaopatrzenie w wodę – 3,50 zł; 

Odprowadzanie ścieków – 6,15 zł; 

Wysokość cen i stawek opłat innych: 

- stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, wynikająca z kosztów 

prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez odbiorcę usług – 100,00 zł; 

- stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń kanalizacyjnych, wynikających z kosztów 

prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez odbiorcę usług – 100,00 zł. 
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Propozycja radnego Pana Stanisława Kendzi: 

Zaopatrzenie w wodę – 3,30 zł; 

Odprowadzanie ścieków – 5,50 zł; 

 

Radny Pan Piotr Kaczkowski poprosił, aby przy podawaniu propozycji stawek o skrupulatne 

uzasadnianie wyliczeń mając na myśli późniejsze konsekwencje finansowe. Zawnioskował 

również, aby powołać zespół roboczy, który przyjrzałby się pracy Zakładu Budżetowego              

w związku ze znacznymi ubytkami wody. 

 

Radny Pan Bolesław Kołakowski zapytał o składowe, proponowanej przez komisję budżetu         

i finansów stawki. 

 

Radny pan Jan Pilczuk powiedział, że koszt wyprodukowania 1m
3
 wody wynosi 5,78 zł. 

Poproszono Dyrektora, aby ustosunkował się do tego co zrobić żeby ten koszt zmniejszyć, by 

nie obciążać całością kosztów mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie wniosek 

komisji budżetu i finansów, aby stawka za 1m
3
 wody wynosiła 3,50 zł. 

 

- wniosek został przyjęty przy 11 głosach za-, 2 przeciwnych-, 1 wstrzymującym-, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie wniosek 

komisji budżetu i finansów, aby stawka za 1m
3
 odprowadzanych ścieków wynosiła 6,15 zł. 

 

- wniosek został przyjęty przy 9 głosach za-, 3 przeciwnych-, 2 wstrzymującym-, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie wniosek 

komisji budżetu i finansów, aby stawka opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, 

wynikająca z kosztów prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez 

odbiorcę usług wynosiła 100,00 zł. 

 

- wniosek został przyjęty przy 12 głosach za-, 2 wstrzymującym-, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie wniosek 

komisji budżetu i finansów, aby stawka opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, 

wynikająca z kosztów prowadzenia prób technicznych przyłącza wybudowanego przez 

odbiorcę usług wynosiła 100,00 zł. 

 

- wniosek został przyjęty przy 13 głosach za-, 1 wstrzymującym-, 

 

Stan radnych 13/15 (radny Pan Jan Chmielewski opuścił salę obrad) 

 

Do pkt. 6 

„Uchwała w sprawie ustalenia opłaty za zrzut ścieków socjalno – bytowych dowożonych 

go Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Lubrzy.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie ustalenia opłaty za zrzut ścieków socjalno – 

bytowych dowożonych go Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Lubrzy. 
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Stan radnych 14/15 (radny Pan Jan Chmielewski powrócił salę obrad) 

 

Radna Pani Beata Kochanowska – Przewodnicząca komisji budżetu i finansów 

poinformowała, że propozycja komisji odnośnie stawki za zrzut ścieków socjalno – bytowych 

dowożonych do Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Lubrzy to 3,60 zł za 1m
3
. 

 

Radny Pan Stanisław Kendzia zgłosił wniosek, aby za zrzut 1m3 ścieków socjalno – 

bytowych stawka wynosiła 3,50 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek poddał pod głosowanie 

wniosek komisji budżetu i finansów, aby stawka za zrzut ścieków socjalno – bytowych 

dowożonych do Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Lubrzy to 3,60 zł za 1m
3
. 

 

- wniosek został przyjęty przy 12 głosach za-, 1 przeciwnym-, 1 wstrzymującym-, 

 

Stan radnych 13/15 (radny Pan Jan Chmielewski opuścił salę obrad) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie: 

ustalenia opłaty za zrzut ścieków socjalno – bytowych dowożonych go Gminnej Oczyszczalni 

Ścieków w Lubrzy, która stanowi załącznik do protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 11 głosach za-, 1 przeciwnym-, 1 wstrzymującym-, 

 

Stan radnych 14/15 (radny Pan Jan Chmielewski powrócił salę obrad) 

 

Do pkt. 7 

„Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej, długoterminowej na 

skanalizowanie i zwodociągowanie północnej części Gminy Lubrza.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu  w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej, 

długoterminowej na skanalizowanie i zwodociągowanie północnej części Gminy Lubrza. 

 

Głos zabrała Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy, która wyjaśniła, iż pożyczka 

zaciągnięta zostanie na okres 10 lat z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                      

i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze w kwocie 3 054 900,00 zł na sfinansowanie 

skanalizowania i zwodociągowania północnej części Gminy Lubrza. 

 

Nikt z zebranych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie 

uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki preferencyjnej, długoterminowej na skanalizowanie 

i zwodociągowanie północnej części Gminy Lubrza, która stanowi załącznik do protokołu             

i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 14 głosach za-, 

 

Do pkt. 8 

„Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdu porzuconego na własność Gminy 

Lubrza z mocy ustawy.” 
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Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu  w porządku obrad tj.: Podjęcie uchwały w sprawie: przejęcia pojazdu porzuconego na 

własność Gminy Lubrza z mocy ustawy. 

 

Głos zabrała Pani Katarzyna Przewłocka – Sekretarz Gminy, która wyjaśniła, że w lipcu 

2009r. policja poinformowała Urząd Gminy o porzuconym samochodzie. Po sześciu 

miesiącach odstawienia pojazdu przez Policję na parking strzeżony, powołując się na przepis 

art. 8 ust. 2 Rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 2 sierpnia 

2002r. w sprawie usuwania pojazdów („(…) o przejęciu pojazdu na własność gminy orzeka 

rada gminy (…)”), wystąpiła z wnioskiem o przejęcie pojazdu na własność. 

 

Pani Helena Domagała – Skarbnik Gminy poinformowała, że opłata za postój pojazdu na 

parkingu wynosi 8,00 zł/godz., a pojazd znajduje się na parkingu już od lipca 2009r. i koszty 

z każdym dniem wzrastają. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie: 

przejęcia pojazdu porzuconego na własność Gminy Lubrza z mocy ustawy, która stanowi 

załącznik do protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała nie została przyjęta przy 4 głosach za-, 5 przeciwnych-, 5 wstrzymujących-, 

 

Do pkt. 9 

„Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Lubrza na 2010 rok.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Lubrza 

na 2010 rok. 

 

Głos zabrała radna Pani Beata Kochanowska – Przewodnicząca komisji budżetu i finansów, 

która pokrótce omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków. 

 

DOCHODY 

Zwiększa się budżet Gminy po stronie dochodów o kwotę 1 386 020,00 zł. 

 

Łączny plan dochodów po zmianach  wynosi: 24 220 751,00 zł z tego: 

 

a/ bieżące w kwocie 10 970 684,00 zł, 

w tym: z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy                   

o finansach publicznych w kwocie 1 017 568,00 zł; 

 

b/ majątkowe w kwocie 13 250 057,00 zł,  

w tym: z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy                  

o finansach publicznych w kwocie 12 909 057,00 zł. 

 

WYDATKI 

Zwiększa się budżet Gminy po stronie wydatków o kwotę 2 819 920,00 zł. 
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Łączny plan wydatków po zmianach wynosi: 29 797 720,00 zł z tego: 

 

a/ bieżące w kwocie 9 375 507,00 zł, 

w tym: z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1  pkt 2 i 3 ustawy                

o finansach publicznych   w kwocie 1 017 568,00 zł; 

 

b/ majątkowe w kwocie 20 422 213,00 zł,  

w tym: z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o 

finansach publicznych w kwocie 12 909 057,00 zł. 

 

DEFICYT 

Ustala się kwotę planowanego deficytu w wysokości 5 576 969,00 zł, który zostanie 

sfinansowany przychodami pochodzącymi z kredytów, pożyczek i wolnych środków. 

 

Budżet po zmianach wynosi: 

Dochody  24 220 751,00 zł 

Wydatki  29 797 720,00 zł 

Deficyt 5 576 969,00 zł 

 

Nikt z zebranych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Lubrza na 2010 rok, która stanowi załącznik do 

protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 14 głosach za-, 

 

Do pkt. 10 

„Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo         

i Psychiczne Chorych w Międzyrzeczu.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla 

Nerwowo i Psychiczne Chorych w Międzyrzeczu. 

 

Pani Katarzyna Przewłocka – Sekretarz Gminy wyjaśniła, iż do tej pory był to szpital 

państwowy, a będzie przekształcony w spółkę prawa handlowego, a właścicielem będzie 

Marszałek Województwa. Będzie zmieniona tylko struktura, natomiast szpital funkcjonuje i 

będzie funkcjonował. Spółka przejmie działalność całą tego konsekwencją (zadłużenia, karty 

pacjentów). Nie chodzi tu o zamknięcie szpitala. 

 

Nikt z zebranych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie likwidacji 

Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo i Psychiczne Chorych w Międzyrzeczu, 
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która stanowi załącznik do protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 14 głosach za-, 

 

Stan radnych 13/15 (radna Pani Ewa Górska opuściła salę obrad) 

 

Do pkt. 11 

„Uchwała w sprawie zatwierdzenia Plany Odnowy Miejscowości Lubrza na lata            

2010 – 2016.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek przeszedł do następnego 

punktu w porządku obrad tj.: uchwała w sprawie zatwierdzenia Plany Odnowy Miejscowości 

Lubrza na lata 2010 – 2016. 

 

Pan Krzysztof Rosiński – inspektor w Zakładzie Budżetowym EKO-FORT wyjaśnił, iż Plan 

Odnowy Miejscowości Lubrza zakłada realizację działań mających na celu poprawę estetyki 

wsi. Obejmuję wyposażenie infrastruktury rekreacyjnej plaży nad jeziorem Goszcza 

(wymiana oświetlenia, budowa przebieralni, parkingu dla rowerów, urządzenie kąpieliska dla 

dzieci oraz placu zabaw a w tym: zjeżdżalnia, boisko do piłki siatkowej, ławki i kosze na 

śmieci, ogrodzenie ozdobnymi krzewami. Poza tym, dla bezpieczeństwa korzystających               

z kąpieliska stworzenie stanowiska i zatrudnienie ratownika. Aby zwiększyć bezpieczeństwo  

i udrożnić ruch drogowy chcemy wybudować parkingi przy kościele i Placu Wdzięczności.  

W ramach Planu Odnowy Miejscowości Lubrza wykonać także modernizację budynku 

przedszkola w Lubrzy: remont elewacji, remont dachu, budowa parkingu, wymiana drzwi       

i okien, a także doposażyć i zmodernizować Dom Kultury: zakup sprzętu nagłaśniającego          

i oświetleniowego, wyposażenie zaplecza kuchennego, przebudowa patio. 

 

Nikt z zebranych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek odczytał uchwałę w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zatwierdzenia 

Plany Odnowy Miejscowości Lubrza na lata 2010 – 2016, która stanowi załącznik do 

protokołu i poddał pod głosowanie. 

 

- uchwała została przyjęta przy 10 głosach za-, 1 przeciwnym-, 2 wstrzymujących-, 

 

Do pkt. 12 

„Informacja z prac Wójta między sesjami.”  

 

Do przekazania informacji z prac Wójta między sesjami zobowiązał się Pan Eugeniusz 

Chamarczuk – Wójt Gminy Lubrza: 

 Posiedzenie zespołu konsultacyjnego i komisji budżetu i finansów, na którym omówiono 

tematy: modernizacja Przedszkola w Lubrzy – 160,00 zł; modernizacja plaży nad 

jeziorem Goszcza; Odnowa Wsi Przełazy – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich; 

Projekt LGD – zagospodarowanie rekreacyjne terenu w Boryszynie; Projekt LGD – 

Zlot Miłośników Fortyfikacji – 19 000,00 zł; Projekt EWT Polska – Brandenburgia 

(Burg – Lubrza) – wizyta w Niemczech (dot. Nocy Nenufarów); przesunięcie terminu 

modernizacji parku w Lubrzy; Projekt EWT – modernizacja i rewitalizacja mostu        

w Nowej Wiosce; Projekt – rozbudowa pomieszczenia socjalnego w miejscowości 

Zagórze. 
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 Decyzja w sprawie zakupu Zasów, aby móc monitorować ubytki wody; współpraca               

z firmą Hydro – Partner. 

 Przekazanie placu budowy na potrzeby budowy kanalizacji w północnej części Gminy 

Lubrza. 

 Rozstrzygnięto przetarg na budowę Stacji Uzdatniania Wody w Mostkach i sieci 

wodociągowej dla Przełaz, Lasek i Zagórza. 

 Nawiązanie współpracy z Panem Bogusławem Wołoszańskim w związku z organizacją 

Zlotu Miłośników Fortyfikacji. 

 Rozwiązanie problemu w związku ze szlakiem kajakowym, w związku z budową 

autostrady. 

 

Do pkt. 13 

„Informacja z prac Przewodniczącego Rady Gminy między sesjami”. 

 

 Uczestnictwo we mszy świętej w intencji ofiar katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem         

z 10 kwietnia 2010r. 

 Uczestnictwo w komisji budżetu i finansów. 

 Uczestnictwo w spotkaniu z Przewodniczącymi Rad dotyczące obchodów 20 – lecia 

powstania samorządu terytorialnego. 

 

Stan radnych 11/15 (radna Pani Iwona Kaczmarek i radna Pani Zofia Rusiniak opuściły salę 

obrad) 

 

Do pkt. 14 

„Wnioski i interpelacje radnych.” 

 

Radny Jan Pilczuk - Staropole 

 

 Ponowna prośba o naprawę najazdu z obu stron na most w Lubrzy (kierunek Staropole). 

Krawędzie pod kątem 900 powodują niszczenie opon oraz zawieszenia. 

 

Radny Jan Chmielewski – Lubrza 

 

 Prośba o ustalenie przyczyn i ich usunięcie (wylewające się fekalia ze studzienki 

kanalizacyjnej: ul. Świebodzińska – kierunek Świebodzin, lewa strona, pomiędzy posesją 

Pana Grodzickiego i Pana Barwińskiego). 

 

Radny Grzegorz Bałaban – Nowa Wioska 

 

 Prośba o informację w sprawie utwardzenia drogi nr 219/1 – droga polna. Utwardzenie 

tłuczniem. 

 

Radny Piotr Kaczkowski - Boryszyn 

 

 Prośba o wskazanie sposobu rozdysponowania środków przeznaczonych na doposażenie 

placów zabaw (Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi) w zakresie wartości 

finansowych. 

 

 Prośba o montaż większej ilości koszy na śmieci usytuowanych przy strategicznych 

szlakach przemieszczania się przejezdnych/turystów. 
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Radny Pan Stanisław Kuczyński – Mostki 

 

 Prośba o przejęcie od Nadleśnictwa Świebodzin plaży (przy ośrodku Ralax) i drogi 

dojazdowej do tej plaży. Uwzględniając to tym, że korzysta z tego miejsca dużo osób,                

a Gmina nie może tam inwestować (pomost, droga, plaża) bo to nie jest jej własność. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

W związku z niesatysfakcjonującymi odpowiedziami na wnioski dotyczące 

przebudowy drogi w Mostkach (dotyczy to: przyjęcia zawyżonego kosztorysu, 

obniżenie nośności drogi do 5t, nie uwzględnienie w tym projekcie remontu mostu, 

kanalizacja – budowa na głębokości 2,5m). Uważam to za niegospodarność i 

niedopełnienie obowiązków służbowych. Wnioskuję o przekazanie tej sprawy do 

odpowiednich instytucji państwowych w celu wyjaśnienia. 

 

Do pkt. 15 

„Odpowiedzi na interpelacje” 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan Ryszard Skonieczek, który przedstawił 

wnioski i odpowiedzi na wnioski radnych złożone na sesji Rady Gminy Lubrza w dniu              

26 marca 2010r. Wnioski i odpowiedzi na wnioski stanowią załącznik do protokołu. 

 

 Do pkt. 16 

„Dyskusja i wnioski.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek odczytał pisma: 

 Rady Powiatu w Świebodzinie w sprawie Konferencji z okazji 20. rocznicy wyborów 

samorządowych pod patronatem Przewodniczących Rad Miast, Gmin i Powiatu 

Świebodzińskiego; 

 Komendy Powiatowej Policji w Świebodzinie w sprawie sesji dotyczącej 

bezpieczeństwa w gminach; 

 Pani Marzeny Masztalerz w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości za okres 

od czerwca 2010 do maja 2014; 

 Rady Miejskiej w Świebodzinie w sprawie ustalenia taryfy za zrzut ścieków z urządzeń 

kanalizacyjnych, będących własnością Gminy Lubrza; 

 Mieszkańców ul. 3-go Maja w Lubrzy w sprawie wypowiedzenia dzierżawy działek 

przez Agencję Nieruchomości Rolnych mieszkańcom zajmującym te działki. 

 

Pan Eugeniusz Chamarczuk – Wójt Gminy Lubrza poinformował i zaprosił zebranych 

radnych na uroczystość z okazji 20. lecia powstania samorządu terytorialnego, która odbędzie 

się 27 maja br. 

 

Pani Katarzyna Przewłocka – Sekretarz Gminy przypomniała, iż do dnia 30 kwietnia br. radni 

mają obowiązek złożyć oświadczenie majątkowe w dwóch egzemplarzach. 

 

Radny Pan Stanisław Kendzia poinformował o zaplanowanej na maj 2010r. kontroli porządku 

i czystości w Gminie Lubrza i poprosił o zapewnienie środka transportu. 

 

Radna Pani Iwona Kaczmarek zawnioskowała, aby na kontrolę porządku i czystości zaprosić 

Panią Studzińską, w związku z nieporządkiem panującym na terenie jej posesji. 
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Do pkt. 17 

„Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Lubrza.” 

 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy Lubrza został wyłożony godzinę przed sesją. 

 

Radny Pan Piotr Kaczkowski wniósł uwagę do protokołu, iż brak jest wzmianki o 

zobowiązaniu Pana Krzysztofa Rosińskiego do przygotowania i przekazania komisji 

rewizyjnej sprawozdań sportowych za rok 2009. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Skonieczek poddał głosowaniu przyjęcie 

protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Lubrza bez jego odczytywania. 

 

- protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy Lubrza został przyjęty przy 11 głosach za-, 

 

Do pkt. 18 

„Zakończenie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubrza.” 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lubrza Pan 

Ryszard Skonieczek zakończył obrady XXXVI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lubrza. 

Posiedzenie zakończono o godzinie 15
20

. 

 

 

 

 

Protokołowała 

 

Anna Jezierska 

 

 


